
Finansudvalget

Til: Økonomi- og indenrigsministeren

Dato: 25. oktober 2018

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

FIU alm. del

Samrådsspørgsmål I

Ifølge to rundspørger fra henholdsvis DR (7. oktober 2018) og Altinget (21. september

2018) ser halvdelen af de deltagende kommuner sig nødsaget til at spare på velfærden

for at få næste års budgetter til at hænge sammen.

a) Hvordan hænger den faktiske udvikling i kommunerne sammen med ministerens udta-

lelse til DR den 7. oktober, hvor ministeren udtalte: ”Vi har lavet det største løft af den

kommunale velfærd siden 2012, og dermed mener jeg, at vi har skabt nogle meget for-

nemme forudsætninger for, at kommunerne kan løse deres opgaver”?

b) Mener ministeren, det er nødvendigt for at undgå besparelser på velfærden i fremti-

den, at kommunerne får løftet deres økonomi, så de kan følge med den demografiske ud-

vikling, der betyder et stigende udgiftsbehov som følge af flere børn og flere ældre?

c) Kan ministeren garantere, at der med kommuneaftalen for 2019 kommer flere kommu-

nalt fuldtidsansatte, som siden regeringsskiftet i 2015 er faldet med over 8.000 samtidig

med, at der i samme periode er kommet flere børn og ældre?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Benny Engelbrecht (S) og Magnus Heunicke (S).

På udvalgets vegne

Joachim B. Olsen

formand
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